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VÁŽENÍ A MILÍ SPOLUOBČANÉ,
nemusíme se asi nikdo z nás dívat do kalendáře, abychom zjistili, že léto je tady. Pro někoho dlouho oče-
kávané, pro jiného doba utrpení z velkých veder. Každý z nás to má prostě nastavené jinak. Ať už tak či 
onak, léto je tady a já bych nám všem chtěla popřát hlavně hodně odpočinku a klidu, opalování, válení 
se u vody, grilování, sportu, ale především vše užít ve zdraví a v pohodě.

Než se začtete do tohoto čísla obecního zpravo-
daje, dovolte mi, abych Vám alespoň částečně zre-
kapitulovala uplynulé pololetí a nastínila plány na to  
další. 

V lokalitě na „Horním konci“ se nám zdárně po-
dařilo zkolaudovat místní komunikace, máme za se-
bou spoustu kulturních a společenských akcí, ale to 
hlavní pro letošní rok nás teprve čeká. V současné 
době byly zahájeny práce na opravě chodníku od č.p. 
140 po č.p. 61. Dále naší obci byla schválena žádost 
o dotaci na protipovodňová opatření v obci Rešice
- což je vlastně rekonstrukce místního rozhlasu a také

budeme z dotačních prostředků rekonstruovat veřej-
né osvětlení v obci. Do konce letošního roku by měla 
být provedena rekonstrukce místní komunikace - sil-
nice „V uličce“. Další z dotací, které se nám podařilo  
v letošním roce pro obec získat je dotace z rozpočtu 
Jihomoravského kraje na dovybavení Jednotky Sboru 
dobrovolných hasičů. 

 Plánu máme hodně, tak snad se nám to všechno 
povede zdárně v letošním roce dokončit.

Ještě jednou hezké letní dny vám přeje vaše sta-
rostka

Petra Jílková n

INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU

USNESENÍ č. 2/2018
z 2. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice

konaného dne 14. 12. 2018 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
• Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou
• Ověřovatele zápisu pana Jiřího Vorla a pana Miroslava Chvátala
• Program zasedání
• Jednací řád obce Rešice
• Pravidla rozpočtového provizoria na rok 2019
• Rozpočtové opatření č.3/2018
• Dodatek č. 1 ke Smlouvě o poskytnutí finančního příspěvku na realizaci investiční akce“ Třebíčsko

- dostavba vodovodů a kanalizací, stavba C Rešice-kanalizace a ČOV (závěrečná zpráva a vyúčtování)
• Znalecký posudek o ceně nemovitosti ( parcela č.622/20 v k.ú. Horní Dubňany) a vzetí do majetku

obce
• Plán inventur na rok 2018
• Smlouvu o dílo na zpracování digitálního povodňového plánu
• Smlouvu o dílo na zpracování Územního plánu Rešice s Ing. Arch. Vlastou Šilhavou
• Zápis č.1/2018  a č.2/2018 kontrolního výboru obce
• Smlouvu o bezúplatném převodu a doplatku majetku od Mikroregionu Moravskokrumlovska do obce

- párty stan

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
• Příkaz starostky obce  provedení inventarizace majetku a závazků obce Rešice k 31.12.2018
• Zákon o registru smluv – předpis č.340/2015 Sb.,
• Záměr na vybudování technického zázemí pro SDH Rešice (využití nebytových prostor v budově

Společenského domu A. Opálky)

Na zasedání přítomno 9 členů (z celkového počtu 9)  zastupitelstva obce Rešice 
Usnesení č.2/2018  schvaluje 9 členů zastupitelstva.
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USNESENÍ č. 3/2019
z 3. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice

konaného dne 18. 2. 2019 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
• Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou
• Ověřovatele zápisu paní Annu Husákovou a pana Jiřího Grasgrubera
• Program zasedání
• Rozpočet obce Rešice na rok 2019
• Inventarizační zprávu o provedení inventur a závazků obce Rešice za rok 2018
• Poplatek za svoz SKO na rok 2019 ve výši 350,- Kč/obyvatel/rok, 350,- Kč /chalupa/rok  a poplatek

za psa staršího tří měsíců ve výši 50,- Kč/rok
• Finanční dar pro SDH Rešice na činnost v roce 2019 ve výši 40.000,-Kč
• Přílohu č.8 ke Směrnici č. 4/2012  o cestovních náhradách - aktuální sazby pro rok 2019
• Prodej obecního pozemku p.č. 165/4 v k.ú. Rešice
• Záměr prodeje obecního pozemku p.č. 497/71
• Záměr prodeje obecního pozemku p.č. 201/2
• Záměr na rekonstrukci veřejného osvětlení v obci Rešice
• Dodatek č. 2 ke Smlouvě o  pronájmu obecního pozemku (p.č. 255, lokalita „Holý kopec“) uzavře-

ný s firmou PARK sadovnické a krajinářské úpravy s.r.o. Dukovany
• Dohodu o provedení práce po dobu od 1.3.2019 do 31.12.2019 na úklid veřejného prostranství uza-

vřenou s prodavačkou místní prodejny Jednota
• Návrh na odkoupení stavebního pozemku p.č. 497/59 do vlastnictví obce (využití předkupního práva)
• Záměr podání žádosti o dotaci na pořízení ukazatelů rychlosti v obci
• Darovat akumulační kamna do farního kostela svatého Petra a Pavla v Horních Dubňanech

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
• Oznámení o projednávání návrhu zadání Územního plánu Rešice
• Změnu periody ve vydávání rešického zpravodaje (bude vydáván pouze  v období červen a prosi-

nec)
• Termín závěrečného prozkoumání hospodaření obce Rešice za rok 2018
• Termín dalšího zasedání

3. Zastupitelstvo obce projednalo a neschválilo:
• Podepsat Rozhodnutí o poskytnutí podpory (finančních prostředků) na pořízení elektromobilu

Na zasedání přítomno 9 členů (z celkového počtu 9)  zastupitelstva obce Rešice
Usnesení č.3/2019  schvaluje 9 členů zastupitelstva.

USNESENÍ č. 4/2019
ze 4. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice 

konaného dne 25. 3. 2019 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
• Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou
• Ověřovatele zápisu pana Jiřího Vorla a pana Miroslava Chvátala
• Program zasedání
• Prodej obecního pozemku p.č. 201/2
• Prodej obecního pozemku p.č. 497/71
• Záměr prodeje obecního pozemku p.č. 497/72
• Rekonstrukci bytu č. 5 v obecním bytovém domě
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• Smlouvu o věcném břemeni - umístění distribuční soustavy
• Zadání Územního plánu Rešice
• Výběr zhotovitele na opravu sjezdu u „Transformátoru“ – VALDASTAV s.r.o., Tulešice
• Uzavřít pracovní poměr na údržbu veřejného prostranství v obci

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
• Závěrečné přezkoumání hospodaření obce Rešice za rok 2018
• Výzvu k podání nabídky a prokázání splnění kvalifikace na akce „Rekonstrukce veřejného osvět-

lení v obci Rešice“ a „Protipovodňová opatření obce Rešice“
• V rámci veřejně prospěšných prací pro rok 2019 bylo úřadem práce schváleno pro obec Rešice

jedno pracovní místo
• Opravu mostků u č.p. 8  a u č.p.7
• Informaci o finálních terénních úpravách po vybudování nových komunikací na „Horním konci“
• Plánovaný průzkum trhu na opravu obecního chodníku od č.p.61 po č.p.140

Na zasedání přítomno 9 členů ( z celkového počtu 9)  zastupitelstva obce Rešice
Usnesení č.4/2019  schvaluje 9 členů zastupitelstva.

USNESENÍ    č. 5/2019
z 5. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice 

konaného dne 29. 4. 2019 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
• Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou
• Ověřovatele zápisu paní Annu Husákovou a pana Ing. Josefa Pošvaře
• Program zasedání
• Prodej obecního pozemku p.č. 497/72
• Záměr prodeje obecního stavebního pozemku p.č.497/59
• Rozšíření prací na opravě obecního bytového domu a bytu č.5
• Firmu VALDASTAV s.r.o. na opravu chodníku od č.p.61 po č.p.140
• Dovybavení dětského hřiště o kolotoč a zakoupení betonového pingpongového stolu do parčíku na

náves
• Smlouvu o zřízení věcného břemene ( siréna na nemovitosti č.p.97) a jednorázovou úplatu za zříze-

ní věcného břemene ve výši 5.000,-Kč
• Pro dodávku zemního plynu zůstat u dosavadního dodavatele Innogy Energie, s.r.o.
• Pořízení venkovního mobiliáře na omezení dopravní situace před místním pohostinstvím

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
• Informace o průběhu výběrového řízení a výběru nejvhodnější nabídky na akci „Rekonstrukce ve-

řejného osvětlení v obci Rešice“ .
• Informace o průběhu výběrového řízení a výběru nejvhodnější nabídky na akci „Protipovodňová

opatření obce Rešice“ .
• Závěrečnou prohlídku stavby „ Rešice místní komunikace -II. etapa-trasa C,D a A“ (předání stavby

do užívání)
• V rámci protipovodňových opatření opravu rešického potoka -zpevnění břehu na „Horním konci“

Na zasedání přítomno 9 členů (z celkového počtu 9)  zastupitelstva obce Rešice
Usnesení č.5/2019  schvaluje 9 členů zastupitelstva.
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USNESENÍ č. 6/2019
z 6. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice 

konaného dne 10.06.2019 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
• Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou
• Ověřovatele zápisu pana Jiřího Vorla  a pana Michala Skálu
• Program zasedání
• Závěrečný účet obce Rešice za rok 2018
• Účetní závěrku obce Rešice za rok 2018
• Rozpočtové opatření č.2/2019
• Smlouvu o dílo  s firmou VALDASTAV s.r.o. Tulešice na opravu chodníku od č.p 61 do

č.p.140)
• Usnesení k určení pravomocí starostky obce k rozpočtovým opatřením
• Prodej obecního stavebního pozemku p.č. 497/59
• Dodatek č.3 ke Stanovám dobrovolného svazku obcí Moravskokrumlovska

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
• Rozpočtové opatření č.1/2019
• Informace o dokončení stavebních prací v bytovém domě a předání stavby do užívání
• Udržovací opravy na rešickém potoku „Na horním konci“ provede Povodí Morava (opravovat

se budou celkem dva úseky

Na zasedání přítomno 9 členů (z celkového počtu 9)  zastupitelstva obce Rešice
Usnesení č.6/2019  schvaluje 9 členů zastupitelstva.

USNESENÍ č. 7/2019
ze 7. veřejného zasedání zastupitelstva Obce Rešice 

konaného dne 26. 6. 2019 v KD Rešice

1. Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo:
• Zapisovatele zasedání paní Renatu Herzánovou
• Ověřovatele zápisu pana Miroslava Chvátala a pana Jiřího Grasgrubera
• Program zasedání
• Smlouvu o poskytnutí dotace (ve výši 75.000,- Kč) z rozpočtu Jihomoravského kraje na

dovybavení JSDH Rešice
• Smlouvu o poskytnutí účelového finančního příspěvku pro Moravský Krumlov na zabezpečení

sociálních služeb + podíl na spoluúčasti ve výši 6.500,- Kč

2. Zastupitelstvo obce projednalo a bere na vědomí:
• Informace o zahájení prací na opravě chodníku od č.p. 61 poč.p.140

Na zasedání přítomno 7 členů (z celkového počtu 9)  zastupitelstva obce Rešice 
Usnesení č.7/2019  schvaluje 7 členů zastupitelstva.
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VOLBY DO EVROPSKÉHO PARLAMENTU  2019
Volby do Evropského parlamentu, v pořadí už deváté, se v Česku konaly 24. a 25. května 2019 v rámci 
celoevropských voleb do Evropského parlamentu (Česko bylo jedinou evropskou zemí, kde se volilo dva 
dny). Čeští občané mohli vybírat kandidáty z 39 politických stran a politických hnutí.

Volební místnosti se otevřely v pátek 24. května ve 14.00 hodin a uzavřely ve 22.00, v sobotu 25. května se 
mohlo volit od 8.00 hodin ráno do 14.00 hodin odpoledne. Místem konání voleb do Evropského parlamentu  
ve volebním okrsku č. 1 pro voliče bydlící v obci Rešice a Rešice-místní část Kordula,  byla volební místnost 
v přízemí Společenského  domu A. Opálky č.p. 97 v Rešicích.

Volební komise ve volebním okrsku č. 1 Rešice zasedala v tomto složení:
Předseda: Renata Herzánová
Místopředseda: Ludmila Bulová
Zapisovatel: Ing. Renata Herzánová
Člen: Jana Kocandová
Člen: Kateřina Jílková
Člen: Kristýna Hájková

Do výpisu ze stálého seznamu voličů bylo zapsáno 293 voličů. K volbám přišlo 90 voličů a všechny odevzdané 
hlasy byly platné. Volební účast v obci byla 30,71%.

V Rešicích, ve volebním okrsku č.1, bylo voleno  13 politických stran  a politických hnutí

Výsledky voleb do Evropského parlamentu 2019 v obci Rešice

Název politické strany, politického hnutí Počet 
hlasů

% úspěšnost 
v obci Rešice

ANO 2011 25 27,78
Křesťanská a demokratická unie - Československá strana li-
dová

15 16,67

Svoboda a přímá demokracie -Tomio Okamura (SPD) 11 12,22
Občanská demokratická strana 9 10,00
Komunistická strana Čecha Moravy 8 8,89
STAROSTOVÉ (STAN) s regionálními partnery a TOP 09 8 8,89
Strana soukromníků České republiky a NEZÁVISLÍ 5 5,56
ANO, vytrollíme europarlament 3 3,33
Rozumní a Národní demokracie - STOP MIGRACI - NE-
CHCEME EURO

2 2,22

Česká strana sociálně demokratická 1 1,11
NE-VOLIM.CZ 1 1,11
Česká pirátská strana 1 1,11
Agrární demokratická strana 1 1,11
CELKEM 90 100

V České republice ve volbách vyhrálo politické hnutí ANO 2011 a celková volební účast byla 28,72 %. Česká 
republika má třetí nejmenší volební účast ze všech států EU.

Zapisovatelka okrskové volební komise Ing. Renata Herzánová n
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ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ V OBCI
Sběr nebezpečného odpadu v obci

V naší obci probíhá svoz nebezpečného odpadu  dvakrát ročně, a to na jaře a na podzim. Svoz zajišťuje firma 
AVE CZ odpadové hospodářství s.r.o., Třebíč.

Dne 28. 3. 2019 proběhl v naší obci jarní svoz nebezpečného odpadu včetně zpětného odběru elektrozařízení, 
který nepatří do nádob na směsný komunální odpad.

Při tomto sběru se v naší obci odevzdalo toto množství odpadu:
• CRT televizory + monitory 11 ks
• LCD televizory + monitory 0 ks
• velké spotřebiče 13 ks
• malé spotřebiče 43 ks
• lednice, mrazáky 7 ks
• PC- komponenty, rádia, drobné elektrospotřebiče 32 ks
• Zářivky 28 ks
• pneumatiky osobní 130 ks
• obaly obsahující zbytky neb. látek nebo obaly těmito látkami znečištěné 0,04 t
• olej a tuk 0,0 t
• barvy, lepidla a pryskyřice obsahující nebezpečné látky 0,12 t

Za tento svoz uhradila obec svozové firmě AVE CZ odpadové hospodářství s. r. o. částku ve výši 16.572,- Kč.

Podzimní svoz nebezpečného odpadu proběhne v naší obci dne 20. 9. 2019.

Svoz objemného odpadu v obci

V pondělí dne 08.04.2019 proběhl v naší obci svoz objemného odpadu z domácností. Každý občan tak měl 
možnost odevzdat veškerý objemný komunální odpad. Tuto službu v obci zajišťuje firma AVE CZ odpadové 
hospodářství s.r.o., Třebíč.

Do objemného odpadu patří:
 Části vybavení bytu
 Části nábytku
 Koberce
 Židle
 Matrace
 Odpad větších rozměrů, který nelze uložit do běžně používaných nádob na směsný komunální odpad

Do objemného odpadu NEPATŘÍ: !!!
 Stavební suť
 Výkopová zemina
 Části autovraků
 Předměty obsahující nebezpečné odpady, např. autobaterie, oleje, barvy, jedy, zářivky, televizory, počíta-

če, chladící zařízení a dále pneumatiky,  el. spotřebiče, kovové předměty, živnostenský odpad

Velkoobjemový odpad letos poprvé  občané sváželi  na vyhrazené místo na náves „Pod lipky“, kde byly 
umístěny, od pátku 05.04.2019,  dva velkoobjemové kontejnery. Shromáždilo se celkem 3,20 tun výše zmíně-
ného odpadu. Za tuto službu uhradila obec svozové firmě AVE CZ odpadové hospodářství s. r. o. částku ve výši 
14.506,- Kč.
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Obec plánuje tento svoz ještě jednou zprostředkovat a to v podzimním období.

Sběr použitého kuchyňského oleje v obci

V únoru letošního roku uzavřela obec Rešice (v souladu se zákonem č. 185/2001 Sb., o odpadech, v platném 
znění) s firmou  Fritex s.r.o. smlouvu o sběru použitého kuchyňského oleje. Každá domácnost obdržela leták  
s bližšími informacemi  o sběru a skladování použitého oleje. Sběrná nádoba na výše jmenovaný odpad je plasto-
vá černá popelnice na kolečkách s vrchním uzavíratelným přiklápěcím víkem o objemu 120 litrů, označena logem 
společnosti Fritex s.r.o. a umístěna na návsi na sběrném stanovišti u potoka.

Sběrný dvůr Rouchovany

Občané Rešic mají dále možnost ( uzavřená smlouva s firmou ESKO-T s.r.o.) využívat pro uložení odpadu 
sběrný dvůr v Rouchovanech. Odpad se ve sběrném dvoře přijímá na základě platných čipových karet, které si 
každá domácnost vyzvedla na obecním úřadě. Uložení odpadu ve sběrném dvoře pro občany z Rešice je zdarma, 
veškeré vzniklé výdaje s uložením hradí obec.

Provozní hodiny:
Středa  13:00 – 17:00 hodin
Sobota 08:00 – 13:00 hodin

Obecní skládka inertního odpadu

Na obecní skládku inertního odpadu „Šutárna“ mají možnost občané vyvážet veškerou stavební suť, kámen, 
beton atd. (dle katalogového seznamu odpadů). Správcem skládky je pan Milan Popp, Rešice 122, kde si od 
skládky vyzvednete klíče a zapíšete do sešitu odpadů (jméno, bydliště, název odpadu a množství, podpis). Čestné 
prohlášení původce odpadu a poplatek za uložení se podepisuje a hradí v kanceláři obecního úřadu v úředních 
hodinách.

Cena za uložení odpadu:  domácí    50,- Kč/ 1 tuna
ostatní   650,- Kč /1 tuna

Prosíme občany, aby využívali všechny možnosti k ukládání odpadů, které obec Rešice nabízí, a tím při-
spěli k lepšímu životnímu prostředí, ve kterém žijeme.

účetní obce Renata Herzánová n

UPOZORNĚNÍ PRO MAJITELE PSŮ
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Upozorňujeme majitele psů na zákaz volného po-
bíhání psů v obci. Psi musí být voděni na vodítku a mít 
náhubek  Pokud dojde ke znečištění veřejného pro-
stranství, je povinností držitele psa znečištění ihned 
odstranit. 

Mýlí se ti, kteří se domnívají, že veřejné prostranství 
jsou pouze cesty a zeleň  na návsi a přilehlých 
komunikacích. 

Mezi veřejné prostranství patří i většina polních 
cest kolem obce. Žádáme všechny chovatele psů, 
aby si uvědomili, že i oni sami mohou jednou do toho 
„štěstí“ šlápnout a nadávat na ty ostatní!!!

Petra Jílková n



ÚZEMNÍ PLÁN REŠICE
Zastupitelstvo obce Rešice rozhodlo dne 26. 2. 2018 o pořízení nového územního plánu. V říjnu  

a listopadu loňského roku proběhlo výběrové řízení na zpracovatele nového územního plánu, ve kterém 
byla vybrána paní Ing. arch. Vlasta Šilhavá. 

V současné době je na úředních deskách Městského 
úřadu Moravský Krumlov a Obecního úřadu Rešice 
vyvěšena veřejná vyhláška - Oznámení o zahájení 
projednávání návrhu Územního plánu Rešice. 
Patnáctým dnem po vyvěšení se oznámení považuje za 
doručené. 

Do návrhu územního plánu lze nahlédnout na odboru 
výstavby a územního plánování MěÚ v Moravském 
Krumlově, Náměstí Klášterní 125, druhé patro (dveře č. 
315), na OÚ v Rešicích, zejména v úředních hodinách,  
a na internetových stránkách města Moravský 

Krumlov; www.mkrumlov.cz, pod odkazem: Městský 
úřad -  úřední deska - další z úřední desky - dokumenty 
odboru výstavba a ÚP.

Ve lhůtě 30 dnů po doručení této veřejné 
vyhlášky může rovněž každý uplatnit písemné 
připomínky. K později uplatněným připomínkám 
se nepřihlíží.

Své připomínky zasílejte na odbor výstavby  
a územního plánování MěÚ v Moravském Krumlově, 
Nám. Klášterní 125, 672 11 Moravský Krumlov.

Ing. Anna Čurdová n

SVAZEK OBCÍ PRO PLYNOFIKACI 
OBLASTI DOLNÍ DUBŇANY A OKOLÍ 

Obec Rešice je od roku 2000 členem výše 
zmíněného svazku, který byl založen z důvodu 
zavedení plynofikace v naší obci. 

Na základě usnesení výboru svazku bylo dne 4. 12. 
2018 rozhodnuto o zrušení tohoto svazku a to likvidací. 
Likvidátorem byl jmenován Ing. Bohuslav Šumpela, 
tato likvidace proběhla řádně, ukončení činnosti 
svazku bylo dne 9. 5. 2019. Likvidační zůstatek byl 

PLEMENO SKOTU CHAROLAIS A PASTEVNÍ AREÁL REŠICE

rozdělen mezi všechny členy svazku a řádně odveden 
na bankovní účty.

Plynárenské zařízení a veškerý majetek s tímto 
spojený byl prodán společnosti QUANTUM, a.s. 
Vyškov. Tato společnost následně podepsala se všemi 
domácnostmi/firmami, kteří mají plynovodní přípojku 
novou Smlouvu o připojení k distribuční soustavě.

Petra Jílková n

Plemeno Charolais bylo vyšlechtěno na přelomu 
18. - 19. století z původního žlutého skotu chovaného 
v té době ve Francii. První zmínky pocházejí z roku 
1773. Hlavní oblastí chovu byla střední Francie  
v oblasti mezi  řekami Seinou, Loirou, Rhônou  
a Alier. V podmínkách dobré výživy a příznivého 
klimatu byl prováděn pozitivní výběr jedinců, kteří 
vynikali raností a především extrémně vyjádřeným 
masným užitkovým typem. Hmotnost dospělých býků 
se pohybuje mezi 1200 až 1500 kg, u krav se pohybuje 
hmotnost  800 až 1000 kg, telata se rodí ve váze kolem 
50 kg. Hmotnost výkrmových býků se pohybuje  ve 
věku 14 až 15 měsíců mezi 700 až 850 kg s jatečnou 
výtěžností 58 až 63 %. V současné době je jedním  
z celosvětově nejrozšířenějších masných plemen.

Společnost REDU, spol. s r. o. zemědělsky 
obhospodařuje mimo jiné i většinu katastru obce 

Rešice a Kordula. V uplynulém období jsme se 
rozhodli pro obnovení provozu živočišné výroby.  
V prvním období jsme se specializovali pouze na výkrm 
jatečných býků, nyní je větší část živočišné výroby 
zaměřena na chov krav bez tržní produkce mléka. 
Jedná se o chov masného skotu plemene Charolais 
(čti šarolé). Při koncipování živočišné výroby 
jsme se rozhodli, že pozemky, které jsou vzhledem 
ke své horší bonitě méně vhodné ke klasickému 
konvenčnímu hospodaření, budeme využívat právě 
pro chov masného skotu. Pro plemeno Charolais 
jsme se rozhodli vzhledem k obdobným přírodním 
podmínkám (nadmořská výška, úhrn srážek…) v naší 
oblasti jako v oblasti Charolais ve Francii, odkud toto 
plemeno pochází. 

Chov plemene Charolais v Rešicích je zařazen jako 
chov plemenný. Cílový stav populace plemenných krav 
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je přibližně 220 kusů.V první etapě zřizování masného 
stáda byly nakoupeny roční jalovice s vynikajícími 
plemennými hodnotami vybrané z chovů v rámci 
České republiky, ve druhé etapě byly importovány 
vybrané jalovice a plemenní býci přímo z Francie. 
Kvalita našich plemenných zvířat je v současné době 
srovnatelná s chovy ve Francii, které jsou producenty 
mateřských populací pro další generace zvířat. Chov 
probíhá jak na pastvinách, tak i na farmě Rešice, 
která byla k tomuto účelu přizpůsobena. Od  jara 
do podzimu se dobytek pase na pastvách, v zimním 
období se stahuje na farmu do stájí, kde probíhá telení 
a odchov jalovic a  býků.  

Pastevní areál Rešice má několik částí a 
jednotlivé části obsahují několik sekcí. Tyto sekce 
jsou zřízeny kvůli postupnému spásání porostu a 
jejich následnému obrůstání. Jednotlivá stáda jsou 
koncipována dle potřeb chovu. Většina produkčních 
stád obsahuje krávy s telaty a jednoho plemenného 
býka. Několik stád je tvořeno většinou mladými 
jalovicemi do dvou let, toto je stáří, kdy dochází  

k první inseminaci. Kromě pastevního areálu Rešice 
je využíván také pastevní areál Horní Dubňany.

Jak  již bylo zmíněno, část roku probíhá chov  
na pastvách. V tomto období prakticky nepřetržitě 
jsou ve stádech krávy s telaty. V podzimním období 
přichází období odstavu. Skot obecně má velmi silně 
založeno sociální cítění. V tomto období odstavu 
dochází k oddělení telat od krav (matek). Toto  je 
pro krávy velmi stresující období. V praxi se to 
projevuje přibližně tři až čtyři dny hlasitým bučením 
krav, které tímto „volají“ a hledají svá telata. Toto je 
projev již zmíněného sociálního cítění. Při odstavu 
dojde k přerušení mateřské vazby mezi teletem  
a krávou. Děkujeme za pochopení a toleranci v tomto 
období, kdy přece jenom dochází ke zvýšenému hluku 
zapříčiněném hlasitým bučením.

U nás lidí  bychom toto mohli přirovnat k prvnímu 
dni ve školce, nebo první den ve školní lavici. 
Vzpomínáte maminky a babičky…? Taky to nebylo 
jednoduché...

Aleš Pokorný n
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Energetické Třebíčsko od roku 2013 řeší výstavbu 
nového jaderného zdroje

Od roku 2013, kdy se hovořilo jen o výstavbě nových jaderných bloků v Temelíně, se zájem vlády  
o výstavbu přesunul do Dukovan. Předsedy Energetického Třebíčska Vítězslava Jonáše jsme se zeptali, jak 
dnes vidí výstavbu nových jaderných bloků v Dukovanech.

Pane Jonáši, bude se tedy v Dukovanech stavět, 
nebo ne?

Poprvé po dlouhých šesti letech boje za výstavbu  
v Dukovanech jsem veřejně na setkání členů okresní hos-
podářské komory oznámil, že v Dukovanech se stavět 
bude. Poslední kroky vlády mě ujišťují v tom, že to pre-
miér i ministerstvo průmyslu s přípravou výstavby myslí 
vážně a dnes činí kroky, které mě přesvědčují, že zahájení 
výstavby nemusí být příliš vzdáleno od roku 2025.

Můžete být konkrétní? Jaké kroky máte na mysli? 
Jakýkoliv úkol je vždy reálnější, když ho plní kon-

krétní a zodpovědní lidé. Do čela vládního výboru se 
postavil sám předseda vlády Andrej Babiš, výkonným 
místopředsedou se stal vládní zmocněnec pro jadernou 
energetiku Jaroslav Míl. Na pozici ministra průmyslu a 
obchodu byl jmenován Karel Havlíček. Vedle toho se 
konečně jasně vyjádřil ČEZ a již činí konkrétní kroky v 
přípravě. Došlo k významnému manažerskému posílení 
společnosti EDU II. Vláda a ČEZ pracují na konečném 
znění rámcové smlouvy pro realizaci výstavby a již při-
pravují dílčí smlouvy, které řeší konkrétní kroky a úko-
ly. Pokud se podaří smlouvu mezi státem a ČEZ zdárně 
dokončit do konce letošního roku, předpokládám, že 
se dokončí letos, může být zahájen výběr dodavatele a 
zároveň se intenzivně začne jednat s Evropskou komisí  
o podmínkách veřejné soutěže na dodavatele stavby.

Co v této fázi připravuje Energetické Třebíčsko?
Ukazuje se, že nerozhodnost minulých vlád a zru-

šení tendru v Temelíně způsobilo, že veřejnost nevěřila 
v další jadernou budoucnost. Studenti středních a vy-
sokých škol se odklonili od jaderných oborů. Samotný 
průmysl se soustředil na jiné aktivity než na své působe-

Vládní zmocněnec pro jader-
nou energetiku Jaroslav Míl 

(vpravo)
přijel v červnu na zámek do 

Dukovan. 

ní v jaderné energetice. Ztrácíme tudíž velké know how 
v tomto oboru, proto je nutné přilákat do tohoto oboru 
mladou generaci. Zahájili jsme s našimi partnery s pod-
porou Skupiny ČEZ semináře na středních školách, kde 
studenty seznamujeme s perspektivou tohoto oboru, ale  
i oborů navazujících. 

Vaše sdružení převážně zastupuje firmy. Jsou při-
praveny účastnit se výstavby? 

Jak jsem řekl mnoho firem si ve svém portfoliu ne-
udrželo odbornou i technickou způsobilost k jádru. My 
je nyní přesvědčujeme, že je rozhodnuto o výstavbě, 
takže se musí technicky i personálně připravit. Proto 
jsme uspořádali s vládním zmocněncem pro jadernou 
energetiku panem Jaroslavem Mílem kulatý stůl v Du-
kovanech a setkali jsme se i s novým ministrem prů-
myslu panem Karlem Havlíčkem. Velkou práci v tomto 
směru odvádí i okresní a krajská hospodářská komora  
v čele s jejím předsedou Richardem Horkým. 

Jak je podle vás region připraven v širších souvis-
lostech na výstavu?

Tím, že jsou některá města a obce našimi členy  
a partnery, informujeme je společně s ČEZem o potře-
bě zajistit dostatek služeb v blízkých městech a obcích. 
Především se jedná o zázemí pro projektové a realizační 
týmy, průmyslové zóny, ubytovací a stravovací kapacity 
a další činnosti, které zajistí dobré zázemí pro cca pět 
tisíc domácích i zahraničních pracovníků. 

Pane Jonáši, nemáte ze současného postupu vlá-
dy a ČEZu radost? Když jste začínali před šesti lety  
s Energetickým Třebíčskem, tak málokdo věřil, že se 
vůbec stavět bude a že Dukovany dostanou přednost 
před Temelínem.
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Samozřejmě, že mám a hlavně jsem nadšen tím, že 
vedle mě stojí lidé, kteří také věřili a hlavně pomáha-
li. Přesto ještě není důvod k oslavě, těch nástrah před 
prvním kopnutím do země a zdárným spuštěním pro-
vozu je mnoho. Probouzí se ti, kteří ani v nejmenším 
nevěřili, že se v Česku stavět bude a když už, tak že 
Temelín bude až druhý v pořadí. Šíří se pomluvy, že  
v Dukovanech nemáme dostatek chladicí vody na nové 
bloky, že nemáme na nové bloky schválenou EIA, že 
nemáme vykoupené pozemky atd. Stokrát říkáme, 
že nové bloky nahrazují stávající, že máme studii, že  
v případě potřeby v Dukovanech uchladíme ještě jeden 
jaderný blok navíc. Posouzení na životní prostředí tzv. 
EIA budeme mít schválenou v létě a i pozemky nejsou 
překážkou. 

Kde vidíte největší riziko výstavby?
Ve vysoké politice, v dalších volbách a neskuteč-

ném populismu a nezodpovědnosti. S úspěchem jádra 
je vždy spojena odvaha, zodpovědnost, erudovanost  
a maximální pracovní nasazení. Ještě jsem zapomněl 
na to základní, a to je dostatek kvalifikovaných pra-
covních sil. Máme proto ještě hodně práce před se-
bou. Věřte, že stále platí, že nejlépe po všech stránkách 
musí být připraven náš region a že stále musí být slyšet  
a kontrolovat postupné kroky. Proto společně s ostatními 
členy Energetického Třebíčska, regionálním průmyslem 
a dalšími institucemi pokračujeme v aktivní činnosti. 
Dobře víme z příkladu Temelína, že pokud se nekopne 
do země, tak stále hrozí, že se stavba nemusí realizovat. 

Eva Fruhwirtová n

DEN BEZPEČNOSTI JE DUKOVANY
Ve středu 22. května  2019 měli členové Občanské 

bezpečnostní komise při JE Dukovany jedinečnou mož-
nost účastnit se neveřejného zasedání zástupců státu a 
vedení elektrárny.  Hlavním tématem bylo seznámení 
se s novinkami v oblasti fyzické ochrany JE Dukovany, 
doplnění nových prvků,  zaměřených  na  zvýšení  úrov-
ně zabezpečení  jaderné elektrárny. V neposlední řadě 
si členové OBK také vyslechli novinky,  které se týkají  
změn v  legislativě, kybernetické bezpečnosti, bezpeč-
nostní způsobilosti osob a mnoho dalších podstatných a 
důležitých skutečností. 

Velmi zajímavou částí tohoto setkání byly praktické 
prezentace a ukázky vybavení Speciální jednotky Policie 
ČR, dislokované přímo v areálu dukovanské elektrárny, 
Armády ČR a bezpečnostní služby M2C. Prohlédli si 
také nově řešené oplocení areálu JE Dukovany, které je 
vyšší než původní a je opatřeno žiletkovým drátem a de-
tekční technikou.

Samostatnou zmínku si zcela jistě zaslouží možnost 
návštěvy řídicího centra fyzické ochrany elektrárny. Jed-
ná se o moderní technikou vybavené pracoviště, zajišťu-

jící neustálý dohled nad bezpečností elektrárny, včetně 
možnosti monitoringu dění ve světě.

Podle poskytnutých informací bude do moderni-
zace zabezpečení elektrárny, v souvislosti s novelizo-
vanou legislativou,  investováno 700 milionů korun.  
Je to obrovská suma, která dokládá, že bezpečnost jader-
ného zařízení je pro provozovatele na prvním místě. 

Děkujeme za možnost se tohoto zasedání zúčastnit.
Josef Obršlík,  OBK při JE Dukovany  n
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TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA
Tříkrálovou sbírku pořádá každoročně Charita Čes-

ká republika. Skupinky koledníků, doprovodné akce 
i distribuci pokladniček organizují jednotlivé místní 
Charity, často ve spolupráci s farnostmi, školami či 
obecními úřady.

Úspěch celé sbírky závisí na aktivitě tisíců lidí ve 
všech koutech republiky, často i v obcích    o několika 
desítkách obyvatel. Tříkrálová sbírka je největší dobro-
volnickou akcí u nás a jsme rádi, že díky věrným koor-
dinátorům, koledníkům i dárcům jsme ji mohli uspořá-
dat i u nás v Rešicích.

Výtěžek sbírky je určen na pomoc nemocným, han-
dicapovaným, seniorům, matkám s dětmi v tísni a dal-
ším jinak sociálně potřebným skupinám lidí a to zejmé-
na v regionech, kde sbírka probíhá. Nejméně desetina 

výnosu sbírky je každoročně určena také na humanitár-
ní pomoc do zahraničí.

Do ulic obcí a měst vychází více než 14 tisíc kole-
dnických skupinek (přibližně 50 000 dobrovolníků) . 
Sbírka má ustálená pravidla, vedoucím skupinky musí 
být dospělá osoba vybavená průkazem koledníka.

U nás v Rešicích se vedoucích skupin ujaly jako 
tradičně Hana Pasulková a Marie Hájková. Sbírka  
v naší obci proběhla v sobotu dne 5. ledna 2019 a naši 
koledníci vykoledovali pro charitu rekordní sumu 
18.844 Kč.

Za podporu této charitativní akce děkujeme všem 
koledníkům a především Vám občanům, kteří jste při-
spěli.

 Petra Jílková n
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SPORTOVNÍ PLES
Tradiční sportovní ples, který pořádají všichni 

sportovní nadšenci obce Rešice, se tentokrát konal  
v sobotu 2.2.2019. Nejen k poslechu, ale především  
k tanci hrála nám všem dobře známá kapela Fantazie 
a jsme opravdu moc rádi, že hrála do téměř plného 
sálu.

Pořadatelé si  pro všechny přítomné připravili již 
tradičně velmi bohatou tombolu, za což ještě jednou 
děkují všem sponzorům. Ples se vydařil, tančilo a pilo 
se téměř do rána a tak to má být. Už teď se těšíme na 
další plesovou sezónu 2020 a chystáme pro vás netra-
diční předpůlnoční překvapení.

Petra Jílková n

DĚTSKÝ KARNEVAL
Vrcholem letošní dětské plesové sezóny byl v ne-

děli 10. února karneval na téma „Jedeme na Safari“.  
Kdo by neznal úžasný Madagaskar a s ním lva Ale-
xe, zebru Mártyho, hrošici Glórii a věčně nemocné-
ho žirafáka Melmena. Ti všichni čekali v sále Spole-
čenského domu A. Opálky na účastníky zájezdu na 
Safari.

Putovali jsme za nimi celé odpoledne a únava na 
dětech nebyla vidět. Jsou prostě k neutahání. Jediný-
mi odpadlíky byli účinkující v maskách.

V safari baru  si domorodé tanečnice připravily  
skvělé občerstvení a také si mohly děti zakoupit líst-
ky do bohaté tomboly. Sice nevyhráli všichni, ale 
podle fotek lze usuzovat, že se všichni určitě výbor-
ně bavili. A o tom to je. 

Petra Jílková n
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MASOPUST NEBO VOSTATKY?
Masopust budete v běžném kalendáři hledat mar-

ně. Zatímco různé významné dny a svátky bývají 
zvýrazněné, masopust mezi ně nepatří. 

Pod názvem masopust se skrývá období od Tří 
králů (6. ledna) až do začátku postní doby, hlavně 
však poslední tři dny, kterými toto období končí. Zá-
věr masopustu si vysloužil, kromě označení bláznivé 
dny, řadu lidových názvů jako je  masopust, fašank, 
voračky, voráčí, končiny, šibřinky, karneval, ale 
u nás v Rešicích prostě VOSTATKY. Tento lidový 
zvyk představoval období hodování a veselí mezi 
dvěma postními dobami. 

Vostatky u nás byly v sobotu 2. března 2019  
a byly jako vždy hóóóódně veselé. Masky zavítaly  
i do osady Kordula a pak je čekal „průvod“ Reši-
cemi. Průvod dávám do uvozovek záměrně, proto-
že některé masky vycházely ze dvora a jiné byly už 
téměř na horním konci. Ale to už se tak někdy hold 
stane . 

Koblížky, křehotiny, uzené maso a slivovice nás 
doprovázeli celý den a je až neskutečné, co lidský 
organismus všechno vydrží...

Petra Jílková n
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SMRTOLKA V REŠICÍCH
Vynášení smrti a vítání jara je dávný lidový zvyk, který se snažíme dodržovat i u nás v Rešicích. Děvča-

ta pod vedením Terezky Černé, Markétky Hájkové a Moniky Hájkové šly se Smrtolkou koledovat v neděli  
7. dubna. Letos jim počasí opravdu nepřálo, byla velká zima a tak jsme všichni doufali, že nám to jaro opravdu 
přinesou…. no, nepřinesly. Ale i tak jim patří poděkování za dodržování starých zvyků.

Petra Jílková n

HRKÁNÍ
Opět po roce nám odletěly ve čtvrtek 18. dubna  

zvony do Říma a naši chlapci na sebe vzali povin-
nost je nahradit. Hrkali nám na Zelený čtvrtek, Vel-
ký pátek a v sobotu do vůle       Boží…..a za to jejich 
hrkání jsme je mohli v sobotu při jejich obchůzce „ 
po žebrotě“ odměnit. Někdo penízkem, někdo vajíč-
kem a určitě nechyběly sladkosti a jiné drobnosti, 

které si naši kluci určitě zasloužili. Vždycky jsem 
říkala, že kluci to mají v dodržování velikonočních 
zvyků těžší. My děvčata obejdeme se Smrtolkou dě-
dinu za jedno dopoledne a vy chodíte tři dny a třikrát 
denně. Tak my Vám teda hoši děkujeme.

Petra Jílková n
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PÁLENÍ ČARODĚJNIC
Starý a stále živý lidový zvyk přivítat jaro pá-

lením čarodějnic držíme i v Rešicích. Na místním 
fotbalovém hřišti postaví sbor dobrovolných hasičů 
krásnou velkou vatru  se symbolickou čarodějnicí. 
Filipojakubská noc nabídne také zábavu pro děti i 
možnost občerstvení  v podobě uzené cigáry a dobře 
vychlazeného piva, no v případě chladného počasí 
jistě přijde vhod i svařené víno. Masky jsou vždy 
vítané! 

Letos si pořadatelé pro všechny a zejména pro 
děti připravili netradiční perníkovou chaloupku s ba-
bou Jagou a s pořádně hluchým dědkem, který neuh-
lídal perníkovou chaloupku a všechen perníček děti 
snědly. Aby se baba Jaga nezlobila, tak děti vytvoři-
ly krásné velké malované perníčky a vyzdobily jimi 
celou chaloupku. Za odměnu mohly pomoct babě a 
dědkovi uklidit v chaloupce, zametaly, vyháněly ven 
pavouky, opravovaly plot. Prostě bylo o zábavu po-
staráno a podvečer utekl jako voda. 

Kdo chtěl, mohl si vzít lampion a jít s babou Ja-
gou a s dědkem lampionovým průvodem obcí, který 
byl zakončen opět na hřišti, kde už netrpělivě všichni 
čekali na upálení té naší krásné rešické čarodějnice.

Filipojakubská noc 30. dubna vzbuzovala u na-
šich předků bázeň i úctu. Věřili, že právě tento sou-
mrak otevíral cestu temným silám, které bylo třeba 
zapudit, osvítit, plamenem očistit. 

Petra Jílková n
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MORAVSKOKRUMLOVSKEM 
NA KOLE

Již čtvrtý ročník cyklovýletu nazvaného Morav-
skokrumlovskem na kole se uskutečnil v sobotu  
11. května 2019. 

Do této akce jsou zapojeny všechny členské obce 
tohoto regionu. Každá z nich tak má možnost pre-
zentace některé ze svých dominant a ukázat ji turis-
tům. 

Rešická kaple svatého Jana Nepomuckého sice 
není v majetku obce, ale k jejím dominantám beze-
sporu patří. 

Dalo by se říct, že naše obec je takovou startovací 
vesničkou, protože leží na samém konci mikroregi-
onu. 

Region má v současné době celkem 20 členských 
obcí. Někteří členové rešické výpravy jich v rámci 
tohoto výletu projeli 9 a musím potvrdit, že občer-
stvení, které se nám po cestě dostalo, bylo oprav-
du vynikající. Ale asi nejlepší byl chleba se sádlem  
a nebo domácí škvarkovou pomazánkou. 

Už teď se těším na další ročník....
Sportu zdar!!!!!

Petra Jílková n
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VZPOMÍNKOVÉ A PIETNÍ AKTY
Ořechov – Lidé si v sobotu 27. dubna na tradiční 

vzpomínkové akci připomněli seskok paraskupiny 
Out Distance v Ořechově u Telče. Od této události 
letos uplynulo již 77 let.             U Ořechova poblíž 
Telče se výsadek v březnu 1942 uskutečnil omylem, 
plánován byl u Jičína. Třem parašutistům se podařilo 
z Vysočiny dostat za pomoci tamních obyvatel. Para-
šutisté se spolupodíleli na přípravě atentátu na zastu-
pujícího říšského protektora Reinharda Heydricha. 
Jedním ze členů skupiny OUT DISTANCE, který v 
Ořechově seskočil, byl i náš rodák Adolf Opálka.

Organizátoři tuto akci dělají jako vzpomínku na 
československé vojáky, kteří se účastnili bojů ve 
druhé světové válce a také tím chtějí připomenout 
současné zahraniční mise.

Letošní vzpomínkové setkání bylo pro obec Re-
šice a Ořechov výjimečným. Obdržely jsme PA-
MĚTNÍ ODZNAK generálmajora Rudolfa Severina 
Krzáka za dlouholetou spolupráci, podporu činnosti 
a aktivní práci ve prospěch klubu při rozvoji tradic 
výsadkových a průzkumných jednotek. Jak pro mne, 
tak i pro starostku obce Ořechov paní Janu Divišo-
vou bylo velkou ctí tento odznak přebrat. 

Tento odznak spolu s jeho certifikátem bude vy-
staven ve Společenském domě A. Opálky.

Praha  - Vzpomínka na parašutisty, kteří bojovali 
v červnu 1942: “Češi se nevzdávají. Nikdy!”

V úterý 18. června dopoledne se v pražské Resslo-
vě ulici u chrámu svatého Cyrila a Metoděje konal 
pietní akt, který připomněl hrdinství českosloven-
ských parašutistů, již zde před 77 lety bojovali proti 
nacistické přesile.

Stovky lidí se sešly 18. června v Resslově ulici 
před pravoslavným chrámem svatého Cyrila      a 
Metoděje, aby měli možnost účastnit se vzpomínky 
na sedm československých vojáků – parašutistů, kte-
ří zde po atentátu na Reinharda Heydricha 27. květ-
na 1942 našli své poslední útočiště. Dne 18. června 
1942, po zradě parašutisty Karla Čurdy, obklopili 

nacisté chrám a začal boj sedmi mužů proti osmi-
setčlenné přesile. Tři parašutisté padli nebo byli smr-
telně zraněni při boji v kostele, zbylí čtyři se ukryli v 
kryptě pod budovou, kde posléze zemřeli.

Dlouhá řada věnců, které 18. června 2019 položi-
li u desky připomínající boj zástupci nejrůznějších 
státních institucí, organizací či spolků, svědčí o tom, 
že tato událost je jednou z klíčových v paměti našeho 
národa a má i po 77 letech svůj zásadní společenský 
a dějinný význam.

Na závěr první části pietního aktu zazněly také 
česká a slovenská hymna. Účastníci se poté přesunu-
li do chrámu svatého Cyrila a Metoděje, kde se ko-
nala bohoslužba. Tu vedl duchovní správce chrámu a 
představitel české pravoslavné církve Václav Ježek.

Závěr celého pietního aktu se odehrál přímo v 
kryptě kostela, posledním útočišti československých 
vojáků. Za členy 4. brigády rychlého nasazení, která 
navazuje na tradice čs. parašutistů, hovořil velitel 4. 
brn., plukovník gšt. Josef Trojánek:

„Na tomto místě, v kryptě pravoslavného chrámu 
svatých Cyrila a Metoděje, právě před sedmdesáti 
sedmi lety skončil mnohahodinový boj. Sedm čes-
koslovenských vojáků vzdorovalo stonásobné ne-
přátelské přesile. Bojovali do posledního dechu. Na 
opakované výzvy, aby se vzdali, odpověděli: “Češi 
se nevzdávají. Nikdy!”

My, příslušníci 4. brigády rychlého nasazení, která 
nese čestný název Obrany národa, si hluboce vážíme 
odkazu nadporučíka Adolfa Opálky, podporučíka Jo-
sefa Valčíka, rotmistrů Jana Kubiše a Josefa Gabčí-
ka, rotného Jaroslava Švarce, četaře aspiranta Josefa 
Bublíka a četaře Jana Hrubého. Své životy položili 
za svobodu naší země. Jejich odhodlání, odvaha a 
obětavost nás, vojáky, zavazuje. Hrdinství českoslo-
venských parašutistů i jejich spolupracovníků z řad 
domácího odboje a pravoslavné církve mělo smysl a 
navždy zůstane v paměti našeho národa. Čest jejich 
památce.”

Petra Jílková n
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8. KVĚTEN – DEN VÍTĚZSTVÍ, OSVOBOZENÍ
Středa 8. května 2019 nejen u nás v Rešicích, ale 

téměř po celé naší vlasti byly kladeny věnce a kytice 
na počest všech hrdinů. V tento den si každoročně 
v naší obci připomínáme osvobození naší země od 
fašismu, připomínáme si konec druhé světové vál-
ky, vzpomínáme a naše rodáky Františka Pospíšila a 
Adolfa Opálky a ostatní bojovníky za svobodu náro-
da a vlasti. Jsem velice ráda, že se stalo v naší obci 
milou tradicí vzpomenout a uctít památku těch, kteří 
za nás a naši svobodu neváhali položit své životy. 

Položit věnec a uctít památku přijela do naší obce 
i paní senátorka za Třebíčsko Hana Žáková, která 

mimo jiné zdůraznila, že slovo MÍR je možná malé a 
má jen tři písmena, ovšem svým významem je jedno 
z nejvýznamnějších slov co známe. 

Vzpomínejme proto, prosím, s úctou na ty, kteří 
za nás položili své životy a kteří věřili, že pro nás vy-
bojují mír. A my ho teď máme.......važme si ho a měli 
bychom si uvědomit, že MÍR není samozřejmost!!!!!

Vzpomínkové setkání bylo doplněno dobovou 
scénkou s názvem „Komentovaná scénka Rešice 
1938 – vyhlášení mobilizace“. 

Petra Jílková n
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SV. JAN NEPOMUCKÝ
kněz a mučedník, svátek: 16. května 

Patron: hlavní patron Čech, druhý zemský patron Bavorska, kněží, zpovědníků a zpovědního tajemství, 
generálních vikářů, církevních soudů, lodníků, vorařů, mlynářů, vzýván za mlčenlivost, proti nebezpečí vody, 
za ochranu mostů 

Atributy: hvězdy kolem hlavy, jazyk, atributy kněze, kotva, kříž, most, palma, ryba, řeka 

Co by asi tak o sobě řekl: Setkáte se se mnou na nejednom mostě. V rukách držím kříž, který symbolizuje 
věrnost Kristu a kolem hlavy pět hvězd, které se objevily na Vltavě, když našli mé tělo. Pocházím z města 
nedaleko Plzně, byl jsem generálním vikářem pražského arcibiskupa Jana z Jenštějna. Byl jsem také zpověd-
níkem manželky českého krále Václava IV. Za svou věrnost Kristu i církvi, jejíž práva jsem hájil, jsem byl 
králem odměněn mučením a smrtí. 

Z životopisu: Pocházel z Pomuku, kde se narodil 
kolem roku 1345. Již v době studií na Karlově univer-
zitě pracoval na generálním vikariátu arcidiecéze, kde 
vyhotovoval a podepisoval úřední listiny jako veřejný 
notář v kanceláři pražského arcibiskupa. Podepisoval 
se: „syn Welflína z Pomuku, klerik pražské diecéze, z 
císařské autority veřejný notář“. Po vysvěcení na kně-
ze pokračoval ve studiu církevního práva a doktorátu 
dosáhl na univerzitě v Padově. Dva roky po svém ná-
vratu byl v roce 1389 jmenován generálním vikářem. 
V té době se již značně zhoršoval vztah mezi hradem 
a arcibiskupem. Václav IV. Vystupoval jako slabý pa-
novník, kterého ovládají vášně a intriky těch, který-
mi se obklopil. Arcibiskup neváhal vystupovat i proti 
samotnému králi, aby ochránil některé právní nedo-
statky královy vlády, ale také aby vystupoval jako 
obránce křesťanských zásad a církevních předpisů, 
které král mnohdy porušoval. Král se rozhodl ome-
zit arcibiskupovu moc tím, že založí nové biskupství, 
kam by dosadil „svého muže“. Vybrali vhodné místo–
benediktinský klášter v Kladrubech. Starý opat Racek 
neměl ke smrti daleko a král chtěl klášter zrušit a po-
užít jeho majetek jako základ pro financování nového 
biskupství. Opat počátkem roku 1393 zemřel, ale král 
se to nedozvěděl, protože trávil čas v radovánkách na 
hradě Žebráku. A mniši si pospíšili se zvolením nové-
ho opata Olena, arcibiskup ohlásil lhůtu ke vznesení 
možných námitek. Protože ve vymezené době žádné 
podány nebyly, tak už 10. 3. za přítomnosti svědků 
generální vikář Jan ve své kanceláři na arcibiskup-
ském dvoře volbu potvrdil a tím byl plán krále zma-
řen. Nezůstal však bez odezvy. Král nechal zatknout 
čtyři nejbližší arcibiskupovy spolupracovníky. Z ka-
pitulní síně pražského hradu, kam byli přivedení, byl 
propuštěn první z vyslýchaných, profesor církevního 
práva Bohuslav z Krnova a odnesl si krvácející ránu 
od králova meče v obličeji. Další dva (probošt Václav 
Knobloch a Mikuláš Puchník) byli donuceni podepsat 
přísahu mlčenlivosti a propuštěni z mučírny soudní-
ho dvora (roh Můstku a Rytířské ulice). Zbyl jen Jan 

. Byl natažen na skřipec, pálen loučemi na bocích, 
čehož se král aktivně účastnil, protože potřeboval in-
formace. Mimo jiné se traduje, že chtěl vědět i obsah 
zpovědí královny. V roce 1993 při lékařském výzku-
mu ostatků se potvrdily i další hrůzné skutečnosti. Na 
Janův obličej mířily rány pěstí i velkou silou vedené 
kopance, které způsobily odlomení horní čelisti, na-
lomení dolní čelisti, mnohočetná zranění a zlomeniny  
v oblasti lebky, které vedly ke smrti ještě před sho-
zením do Vltavy, kam byl vhozen z Karlova mostu  
20. 3. kolem 21. hodiny. Místo dodnes připomíná dvou-
ramenný mosazný křížek. Tělo vyplavalo 17. 4., kdy ho 
podle pěti světel podobným hvězdám našli rybáři. Již 
o tři dny později se arcibiskup Jan z Jenštějna vypravil  
k papeži se stížností na krále, ve které nazývá Jana 
mučedníkem. Papež Bonifác IX., oslabený schizma-
tem, však odložil stížnost ad acta. Proti králi neměl 
dostatečnou sílu zakročit. Sám arcibiskup umírá v 
Římě v roce 1400 a je pohřben v Basilice sv. Praxedy, 
tedy na místě, které je spojeno s pobytem slovanských 
věrozvěstů ve Věčném městě. 15. 4. 1719 byl komisi-
onálně otevřen Janův hrob a  při prohlídce jeho ostat-
ků vypadla z lebky organická hmota o velikosti lžíce. 
Pět odborníků se tehdy shodlo, že se na pohled jedná 
o jazyk. Při zkoumání této relikvie o šest let později 
při třičtvrtěhodinovém vyjmutí hmota naběhla a zčer-
venala. Poslední zkoumání (1993) potvrdilo, že hmota 
skutečně náleží ostatkům a jedná se o suchou mozko-
vou tkáň, která při zvlhnutí v roce 1725 nabobtnala  
a byla oživena její základní červenohnědá barva. 

V roce 1721 byl Jan blahořečen a na slavnost  
sv. Josefa, 19. 3. 1729 byl papežem Benediktem XIII. 
V Lateránské basilice v Římě kanonizován. Tuto udá-
lost dodnes připomíná deska umístěná ve spojovací 
chodbě mezi basilikou a rajským dvorem. 

Proč se Jan nejmenuje z Pomuku, ale Nepomuc-
ký? Prý to vzešlo z chybného čtení latinského výrazu 
DEPOMUK, tedy z Pomuku nebo Pomucký a vzniklo 
tak NEPOMUK. Ke zmatkům kolem Janovy osobnos-
ti, jeho života a smrti přispěli kronikář Václav Hájek, 
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TRADIČNÍ REŠICKÁ POUŤ

který uvádí rok úmrtí na 1383. Ten (zřejmě opět chyb-
ně) vyčetl z pergamenového rukopisu o Janově smrti. 
Pak by Jan Nepomucký zemřel o 10 let dříve než mu-
čedník Jan z Pomuku, oba měli být shozeni do Vlta-
vy v místě, kde je v zábradlí Karlova mostu vsazený 
dvouramenný mosazný křížek. Svatý Jan Nepomucký 
z tělesnil v sobě ideál znalce Božích tajemství, který 
pilným studiem a kázní usiloval o mravní dokonalost. 
V úřadě generálního vikáře věrně plnil povinnosti, há-

jil práva církve a její svobodu proti zvůli krále Vác-
lava IV. A zakusil za to od něj mnohá bezpráví. Po 
velkém trýznění a mučení pro svou věrnost povolá-
ní i mlčenlivost odevzdal duši Bohu. Máme před se-
bou svědectví o jeho pevné vůli zaměřené na pravdu  
a spravedlnost .

Zdroj: www.catholica.cz, Svatí na každý den 
(KNA)

Petra Jílková n

U nás v Rešicích se pouť „drží“ vždy na nejbližší 
svátek svatého Jana Nepomuckého, kterému je za-
svěcená naše kaple. Letos tedy padlo datum poutě na 
víkend 18. – 19. května. Jelikož se téměř do poslední 
chvíle nevědělo, na koho tentokráte padne volba hlav-
ního stárka a hlavní stárkové, tak se vše vyřizovalo na 
poslední chvíli, ale myslím, že vše klaplo na výbor-
nou…    …..i to počasí nakonec stárek zařídil parádně.

To nejdůležitější se odehrává ve čtvrtek, protože 
vybrat to zaručeně nejlepší pouťové víno není vůbec 
lehká záležitost. Vzorků je vždycky moc a moc, ale 
nakonec stejně vezmeme to, čeho má David nejvíc.

Úklid kaple a klubovny se letos ujal kdo měl čas  
a chuť a my jim za to se stárkem ještě jednou děku-
jeme.

Stárek má nejdůležitější úkol a to sehnat máju!!!! 
Není na to ovšem sám, kdo má ruce nohy mu přišel  
v sobotu na pomoc. Je sice pravda, že se tentokráte 
kluci „zasekli“ hned na dědině, protože se asi tak ne-
celé 2 hodiny hledal podvozek pod máju. Nikdo o ní 
nic nevěděl – jak jinak. Ale protože u nás se nekrade, 
jen dobře schovává, tak i tento problém byl zdárně 
vyřešen a loňský stárek Vojta si vzpomněl, kam že to 
vlastně loni uklidil.

Mája se musí vždy hodně dobře změřit, aby byla 
dostatečně vysoká, ale né zas tak moc, aby ji byli hoši 
schopni postavit. Když už se konečně vybere ta pravá, 
pokácí, naloží a doveze na dědinu, tak se musí očistit 
a namašlit, což už je zase práce nás děvčat.

Stárek pak musí poprosit všechny urostlé chlapce 
a muže v Rešicích o pomoc při stavění máje. Nejdřív 
si dají jedno orosené u Miloše a jde se nato. Pod ve-
dením pana Stanislava Procházky byla mája nahoře 
raz dva.

Zatímco dospělí pomáhají a přihlížejí na stavění 
máje, tak děti mají možnost využít pouťových atrak-
cí, které každoročně zajištuje pan Kotulek ze Znojma.

Sobota je završena pouťovou zábavou, na které 
nám k tanci a posledu hrála dechová hudba Dubňan-
ka. Kdo přežil stavění máje, ten se určitě spolu s námi 
dobře bavil. Jen nám se stárkem přišlo trochu líto, že 
byla velmi malá účast.

Pouťová neděle začíná tradičně mší svatou, kterou 
sloužil pan farář Pavel Krč v naší kapli svatého Jana 
Nepomuckého. Kaple byla krásně vyzdobená a je 
moc pěkné vidět, když se zaplní. Průvodem od kaple 
k hospodě nás už znovu doprovodila Dubňanka, která 
přijela krásně vyspaná a dobře naladěná.

Zatímco stárci s kapelou obcházeli dědinu a zvali 
všechny na zavádění pod májou, děvčata se pustila do 
úklidu společenského domu a do navazování rozma-
rýnů pro ženáče. Letos poprvé rozdávali stárci rozma-
rýny do domácností spolu s pozváním. Velké poděko-
vání patří paní Lence Březinové, která nám darovala 
rozmarýny na celou pouť.

Odpoledne se sejdou děvčata u stárkové, navážou 
mašle pro sebe a pro své stárky a vyčkávají příchod 
kapely a stárků. Když už se jich konečně dočkají, 
proběhne rychlé občerstvení kapely, výměna nejdů-
ležitějších informací a honem rychle se spěchá k po-
mníku, ale jako každý rok se vychází od stárkové se 
zpožděním.

Mládež se seřadí u pomníku padlých a za dopro-
vodu české státní hymny položí věnec na uctění pa-
mátky. Od pomníku už všichni netrpělivě přejdou  
v rytmu „šly panenky silnicí“ pod máju a nastává 
dlouho očekávaný okamžik….zavádění chasy pod 
májou. V čele pochodu - hned za kapelou - šli hlavní 
stárci letošní poutě Vašek Bazík a Káťa Jílková, za 
nimi dalších 12 párů a poslední šli naši mládci Peťa 
Jílek a Míša Opálková. 

Zavádění jsme si všichni užili, ale zpívání pod má-
jou jsme přenechali starším a zkušenějším ženáčům, 
kteří šli zavádět hned po nás. 

Po zavádění nám Dubňanka ještě asi hodinu za-
hrála, aby si mohli zatancovat všichni, co se vydrželi 
dívat na to naše dovádění až do konce.

A kdy že končí ta naše rešická pouť? Pro některé  
v neděli navečer, pro některé v noci z neděle na pon-
dělí, no a někteří to protáhnou až do ranních ponděl-
ních hodin. Prostě pouť se vším všudy.

Všem vám děkujeme za pomoc, podporu a super 
atmosféru a věříme, že jste si to také užili.

Stárek Václav Bazík 
a stárková Kateřina Jílková n

31



32



33



ŠIPKOVÉ TURNAJE
O Putovní Pohár starostky Rešic     Rešice OPEN 501 double out

19. 1. 2019
Shrnutí turnaje v kostce 

Jednotlivci: Ženy
1. Kateřina Jílková
2. Lucie Vévodová
3. Renata Herzánová
4. Petra Peigerová

Celého turnaje žen se zúčastnilo 11 hráček.
Jednotlivci: Muži
1. Roman Opálka -10 b.
2. Mirek Černý- 8 b.
3. Jan Čurda- 6 b.
4. Zdeněk Vrtěna ml. - 5. b.
5.  Jiří Gazdík st.- 4 b.
5. Vojtěch Straka - 4 b.
7. Tomáš Vévoda - 2 b.
7. Tomáš Kůrka - 2 b.
Celého turnaje mužů se zúčastnilo 26 hráčů.
Dvojice:
1. David Tomášek - Roman Opálka
2. Miroslav Svoboda- Jiří Tručka
3. Zdenek Petrovský st. - Oldřich Opálka děda
4. Oldřich Opálka - Oldřich Opálka ml.
Celého turnaje se zúčastnilo 21 dvojic

23. 2. 2019
Umístění:
Ženy
1. Petra Peigerová
2. Katka Zbirovská
3. Anna Čurdová
4. Renata Herzánová st.
Celého turnaje žen se zúčastnilo 15 hráček.
Muži
1. Jan Čurda
2. Roman Opálka
3. Mirek Černý
4. Jiří Tručka
5. Jiří Gazdík st.
5. Tomáš Stix
7. Miloš Ležák
7. Tomáš Zezulák 
Celého turnaje mužů se zúčastnilo 35 hráčů.
Oba šipkové turnaje byly dosti obsazeny jak už 

hráči, tak i fanoušky, navštívili nás hráčii z jiných 
vesnic, což nás velice těší. Je to aspoň známka toho, 
že nejsou šípkoví nadšenci jen u nás v Rešicích, že 
tento sport se provozuje i v jiných hospodách kde 
svoji účastí přispějeme také. Nejbližší turnaj je  
v plánu na podzim, o přesném datu, Vás budeme in-
formovat včas.

Přejeme Vám léto plné pohody a sluníčka...
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SBOR DOBROVOLNÝCH HASIČŮ (SDH)
	Novým rokem 2019 naše sdružení dobrovolných hasičů svolalo valnou vý-

roční hromadu (5.1.2019), kde jsme diskutovali a plánovali akce i brigády 
pro rok 2019. 
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	S prvními jarními paprsky jsme se dohodli seřídit naši techniku a v hasičské zbrojnici po vleklé zimě 
poklidit a vše pořádně nachystat na další hasičskou sezónu. Seřízeny byly mašiny PS 12, PS 18 (přenosná 
motorová stříkačka), vodní čerpadlo bylo zkontrolováno + všechny hasičské hadice. V podstatě od nej-
menších šroubků až po ty největší části, které se nachází ve zbrojnici. Dále jsme provedli kondiční jízdu 
s našim zásahovým vozem.

	Naše sdružení se připojilo ke každoroční akci konající se v celé republice, sběr odpadků na mezích - strou-
hy a po dlouhé zimě trošku ulevily matičce přírodě. Úklid se konal 31.3.2019 kolem silnic z Rešic do 
Rouchovan, Horních Dubňan a Tulešic. K dobrému výkonu nám pomohla samozřejmě i buchta od Aničky 
Čurdové, která se předvedla jako výborná kuchařka. A Honza Herzán zajistil tekutinu, která jediná uhasí 
hasičskou žízeň (Hostan).

	Začátkem května se v Horních Kounicích na místním hřišti konaly okrskové závody v požárním sportu. 
Jen na vysvětlenou Rešice se nachází v okrsku č. 15 a spadají do něho vesnice – Rešice, Horní Dubňany, 
Dolní Dubňany, Dobřínsko, Jamolice, Rokytná, Rakšice, Polánka. Tyto závody naši kluci opět vyhráli  
a získali okrskovou standartu (viz na obrázku). Příští rok (2020) se budou pokoušet o ZLATÝ HATTRICK. 
(Získat na potřetí okrskovou standartu). Držíme palečky a doufáme, že bude co zapíjet a očekáváme osla-
vy v rytmu Rešické samby... 2018 - 2019 - ?2020? 

	SDH Rešice je i velmi kulturně aktivní. V úterý 30. 4. 2019 jsme společnými silami s obcí připravili pálení 
čarodějnic a zajistili občerstvení na místním hřišti. Počasí si myslím vyšlo a všem zúčastněným se to líbi-
lo, hlavně především dětem. (více v článku paní starostky)
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	Naše sdružení se zúčastnilo (8. 5.) i akce k uctění památky padlých ve 2. světové válce, kde jsme přímo 
za SDH položili k pomníku věnec. (více v článku paní starostky)

	Naši členové SDH podpořili i své bratry z Ratišovic a 8. 6. 2019 přijeli na 80. výročí založení SDH Ra-
tišovice.

	15. června 2019 se konaly od 20 hod na místním hřišti noční hasičské závody v požárním útoku o staros-
tův pohár. 
Jen si připomeňme minulý ročník: účastnilo se celkem 15 týmu z toho dva týmy žen. Ženy se umístily 
na krásném druhém místě, proto postoupily do rozstřelu a tam porazily Vedrovice ženy a vyhrály soudek 
piva. Naši chlapci se umístili na krásném 5 místě a i oni postoupili do rozstřelu (5 nejlepších) o soudek 
piva, ale tam skončili na 3 místě a soudek putoval do Černína.
Letošních závodů se zúčastnilo celkem 7 týmů z toho tři týmy měly A i B tým. Jsou to týmy Mikulovice 
A, B, Dobřínsko A, B, Rešice muži, ženy. Ano, jako jediný ženský tým byl domácí tým. Dále k nám na 
závody přijely Stupešice, Blatnice, Ratišovice, Újezd. Časy jednotlivých týmu jsou v následující tabulce:
Jak můžeme vidět naši muži skončili na krásném 4. místě, postoupili i do rozstřelu o soudek piva (4 
nejlepší týmy), ale bohužel byli tam lepší borci a naši kluci skončili v rozstřelu na 3. místě. Soudek piva 
získali hasiči z Blatnice, kteří i celkově skončili na 1. místě. 
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počet týmů název týmu
1 kolo 
(čas s)

2 kolo 
(čas s)

Umístění 
týmů

rozstřel o 
soudek piva

1
Rešice 
„ženy“ 29,76 35,14 1  

2 Újezd 17,79 17,48 3 N
3 Mikulovice A N 24,18 8  
4 Rešice 18,23 N 4 19
5 Dobřínsko B N N 9  
6 Mikulovice B 40,69 20,4 6  
7 Ratišovice 20,31 21,58 5  
8 Dobřínsko A 16,93 16,77 2 18,12
9 Blatnice 19,29 16,49 1 16,63

10 Stupešice N 20,59 7  

Ale co bych rád připomněl a je naprosto úžasné „NAŠE HOLKY“ skončily v kategorii žen na prvním mís-
tě!!! I když byl jen jeden tým žen.  Příští rok jedou na zlatý hattrick jako naši kluci v okrskových závodech 
a pokud se to podaří, tak se bude dvojnásobně slavit a tancovat. Držíme palečky!
Děkujeme všem, kteří přišli zafandit, zazávodit nebo jen na pivečko, uzenou cigáru. Byli jste úžasní,  
i když bylo méně týmů velice nás potěšila hojná domácí návštěvnost, proto Vám ještě jednou děkujeme  
a příští rok se těšíme opět na značkách!

(foto ze závodů 2019)

	Co nás bude  čekat v následujícím období

	V měsíci srpnu 9. a 10. srpna (pátek a sobota) jsme si pro Vás připravili slíbené překvapení. Letošním 
rokem zahajujeme 1. ročník „REŠICKÉHO LETNÍHO PROMÍTANÍ“. Čekají na Vás dva promítací dny 
od pátku do soboty. Každý den jeden film. V pátek 9. 8 se můžete těšit na Bobule 2 (Obsah filmu: Opět 
budeme sledovat eskapády dvojice kamarádů Honzy (Kryštof Hádek) a Jirky (Lukáš Langmajer). Jirka 
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se zaplete s mladou krásnou dívkou, jejíž otec (Jiří Krampol) má ovšem o nápadnících své dcery úplně 
jiné představy... a Jirka raději prchá za kamarádem Honzou na jižní Moravu. Honza zatím žije s Klárou 
(Tereza Voříšková) na dědečkově vinařství, a jakožto vinař začátečník se pouští do vrcholného umění slá-
mového vína. Nejen, že čelí neúspěchům, ale po nečekaném příchodu kumpána Jirky se jeho život obrátí 
naruby. Jirkova slabost pro ženy se totiž doslova zvrhla v zápas o život.) V sobotu 10. 9. se můžete těšit 
na Okresní přebor - poslední zápas Pepíka Hnátka. (Obsah filmu: Film vychází z populárního televizního 
seriálu Okresní přebor. Jak sám název naznačuje, ve filmu se objeví legendami opředená postava trenéra  
s licencí - Josefa Hnátka. Protože v samotném seriálu se tento muž vyskytoval pouze jako popel rozprá-
šený na houslickém hřišti, rozhodli se tvůrci, že ho divákům představí i ve své živoucí podobě. Příběh 
celovečerního filmu je tak situován do doby jeho života a rozehrává dilema muže, pro něhož je fotbal celý 
jeho život. Dokonce víc než život. 

 

	Hasičské závody v okrsku
•	 27. 7. Jamolice      14:00 hod 10. 8. Rakšice     20:00 hod 24. 8. H.Kounice   20:00 hod 

7. 9. H.Dubňany    14:00 hod Závody v jiných okrscích 20. 7. Újezd           14:00 hod
	Během prázdnin očekáváme různé brigády a výpomoci,  po domluvě s obcí i možné nepředvídatelné udá-

losti, které nás minulý rok zasáhly a doufáme, že se nám obloukem vyhnou – velká voda po bouřkách…
	Dále bychom Vás rádi pozvali 24. srpna od 19 hod. před místní pohostinství na country večer s kapelou 

Šero. K dobré hudbě bude dobré občerstvení i pivečko a hlavně výborná nálada a krásné počasí.  
Současně se v tento den  bude konat ukončení prázdnin pro děti v místním parčíku na návsi.

Rozhodl jsem se, že ukončím tento článek za SDH vtípkem, než klasickým hasičským pořekadlem, 
smích a dobrá nálada je potřeba a prý i prodlužuje život.

„Policista zastaví nákladní auto a říká: „Už potřetí vám říkám, že vám z auta stříká voda!“ Řidič mu 
odpoví: „A já vám už potřetí říkám, že je to hasičská cisterna!“

Josef Pošvař
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Vánoční sbírka 2018 pro dětský domov ve Znojmě
V minulém čísle Rešického zpravodaje jsme Vás 

informovali, že náš Sbor dobrovolných hasičů uspo-
řádal neregistrovanou finanční sbírku, do které se 
zapojili nejen členové SDH Rešice, ale i Vy, občané 
Rešic. Z této sbírky se nakoupily dárky pro všech 45 

dětí dětského domova ve Znojmě. Slíbili jsme Vám 
fotky z předání těchto vánočních dárků a svůj slib 
nyní plníme. Zároveň připojujeme reakci dětí a vy-
chovatelů na tuto zdařilou charitativní akci.

Petra Jílková a Renata Herzánová  n
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Knihovna v Rešicích
Týden před velikonočními svátky jsme se opět 

sešli a paní Jana Opálková měla připravené drobné 
dekorace na výrobu velikonoční výzdoby.  Z připra-
veného proutí si vyráběli děti i dospělí dekorace na 
dveře a potom  do předem připravených květináčků 
se zeleným osením aranžovali proutí jako zahrádku.

Všichni byli spokojeni a odnášeli si domů výzdo-
bu a Velikonoce mohly začít.

Děkuji všem za pomoc, pohoštění  účastníků a 
úklid .

 Kudláčková Jaroslava  n
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POZVÁNKY NA PLÁNOVANÉ AKCE V OBCI

Pozvánky na plánované společenské akce v obci

Červenec 2019

•	 06. 07. 2019 – (Pěší) Pouť do Hlubokých Mašůvek

•	 13. 07. 2019 – Nohejbalový turnaj

•	 14. 07. 2019 – Poutní mše svatá k panně Marii Karmelské v Korduli

Srpen 2019

•	 09. - 10. 07. 2019 – 1. Rešické letní promítání

•	 24. 08. 2019 – Rozloučení s létem spojené s letní country nocí se skupinou Šero

Září 2019

•	 Malý festival loutky

Říjen 2019

•	 Halloweenská stezka odvahy

Listopad 2019

•	 02. 11. 2019 – Šipkový turnaj - otevřený
•	 Posezení se seniory

Prosinec 2019

•	 Vánoční jarmark
•	 Mikulášská nadílka na návsi
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA za období leden - červen 2019

Oslavili jsme……
Významná životní jubilea oslavili naši spoluobčané, kterým srdečně ještě jednou blahopřejeme:

•	 Černá Drahomíra                      75 let  (08. 03.)
•	 Pospíšilová Marie                      65 let  (14. 05.)
•	 Pislcajtová Vlasta                      70 let  (04. 06.)

Rozloučili jsme se…….
V uplynulém období nás bohužel zarmoutili svým odchodem naši spoluobčané. Jejich rodinám a blízkým vyjad-
řujeme naši upřímnou soustrast.

•	 Vystrčilová Františka                03. 01. 2019
•	 Kadrnožka Miroslav                 31. 01. 2019
•	 Šmarda Bohumil                      23. 03. 2019
•	 Novotná Marie                         15. 04. 2019

Účetní obce Renata Herzánová
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LETNÍ NABÍDKA ELEKTRÁREN DALEŠICE A DUKOVANY

Vodní elektrárny jsou nejen unikátní technická díla  
a krajinotvorné prvky, ale také místa, kde se rodí ekolo-
gická energie. PVE Dalešice letos také nabízí spoustu 
letních zážitků. V závěru června se uskutečnila pro-
jekce českých filmů v unikátním prostředí pod největ-
ší funkční sypanou hrází v Evropě. V průběhu prázdnin 
budou probíhat i prohlídky elektrárny a možnost zapo-
jit se do soutěže Skupiny ČEZ o zajímavé ceny. 

Vodní dílo Dalešice bylo vybudováno jako zásobár-
na vody pro nedalekou Jadernou elektrárnu Dukovany. 
Dnes roste její význam také při regulaci energetických 
špiček přenosové soustavy a místní krajině prospívá 
díky regulaci průtoku v řece Jihlavě jako zásobárna vody 
pro období sucha a jako zádržný systém při povodních  
a také k rekreaci. 

V průběhu celých prázdnin se můžete schla-
dit v útrobách vodní elektrárny, která je za pou-
hých 60 sekund schopna dodávat až 480 MWh 
elektřiny. A můžete odhalit i tajemství dalších je-

denácti vybraných hydroelektráren Skupiny ČEZ 
https://www.cez.cz/cs/leto-krajinou-skupiny-cez/ 
a zapojit se do letní soutěže o zajímavé ceny. 
Jak na to? Stačí navštívit minimálně aspoň šest  
z nich a otisknout do herní karty razítko z Infocen-
ter elektráren nebo opsat kód z plakátů umístěných  
u vstupů do všech elektráren.

Infocentra Dalešice a Dukovany ročně navštíví přes  
46 tisíc návštěvníků z České republiky i ze zahraničí. 
Právě prázdniny jsou příležitostí pro turisty, kteří zde 
tráví svoji dovolenou nebo jen projíždí na kole. V létě 
to v regionu JE Dukovany žije. Přehled akcí a zábavy 
najdete na www.cez.cz/dukovany.

Ing. Jiří Bezděk
tiskový mluvčí ČEZ, a. s. 

Jaderná elektrárna Dukovany  n



 
 
 
 
 

        KORDULA 

 

            14. července 2019 v 8.00 hod. 

 
                                                  SE KONÁ 

POUTNÍ MŠE SVATÁ K PANNĚ MARII           KARMELSKÉ   

 
 
SLOUŽÍ PAN FARÁŘ PAVEL KRČ Z HORNÍCH DUBŇAN  
 
HUDEBNÍ DOPROVOD ŽESŤOVÝ KVINTET  
,, MUSICA ANIMAE“ VELKÉ PAVLOVICE  
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